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Emne: Skolebestyrelsesmøde 
 

Mødedato 

D. 18. sep. 2024 

Mødested/lokale 

Personalerummet  

Mødetidspunkt kl. 

16.30 

Sluttidspunkt kl. 

19.00  

Deltagere: Nya, Helene, Belma, Britt, Maria, Morten, Jannie, Katrine, Gitte, Hanne, Helle, Marius og Stinne  

Evt. afbud bedes 
meddelt  
 

Direkte telefonnr.  

76814000 / 28221688 

Ordstyrer: Helene   
Referent: Nya 

 

Referat 
 

   

1. Velkommen i bestyrelsen til Elevrådet /Helene/5 min 
a. Præsentation bestyrelsen 
b. Præsentation af elever  

Da det var første gang, at medlemmerne fra Elevrådet deltog i et bestyrelsesmøde, så startede vi 
med en præsentationsrunde.  
 
2. Elevrådets orientering /Marius og Stinne/10 min 
 

a. Hvad har Elevrådet drøftet på sidste Elevrådsmøde? 
Elevrådet har en postkasse, hvor alle elever kan skrive sedler til Elevrådet med ting, de gerne vil 
have, der skal gøres noget ved på skolen. Der var kommet mange sedler, som Elevrådet har 
gennemgået. Nogle af sedlerne har de kasseret, fordi de ikke er seriøse fx at børnene skal have 
slik. Der var tre ønsker, som Elevrådet drøftede: 

- 4. -6. klasse vil gerne have inde pause i hallen, når det regner. Gitte har talt med dem om, 
at det ikke er noget, Elevrådet beslutter. Det er en ledelsesbeslutning. Gitte har taget det 
med videre.  

- Der er et ønske om nye computere i Det gule hus. Dette ønske er givet videre til de lærere, 
der står for IT og ledelsen. Nya forklarede, at skolen lige nu venter på den endelige 
afgørelse af Google sagen, da skolen har Chrome Books. Skolen vil ikke købe nye Chrome 
Books, før det er afgjort, om de fortsat må bruge i Folkeskolen. Der skulle gerne komme en 
afklaring snarest.   

- Små trampoliner. Dette ønske er taget med i an samlet plan for renovering af SFO-haven 
og området omkring Det gule Hus, som skolen netop er ved at indhente tilbud på.   

 
b. Status i Skoleboden 

Det går godt i i Elevrådets bod. Der bliver solgt mange drikkevarer. Elevrådet har talt om, at det er 
vigtigt, at alle der har vagter, husker at fylde drikkevarer op i køleskabet, så de er kolde, når de skal 
sælges.   
 

c. Ideer fra Elevrådet til renovering af SFO-haven  
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Elevrådet har talt om, hvad de godt kan tænke sig, at der kommer af nye ting ved SFO-haven og 
omkring Det gule hus. Deres ideer er inddraget i den projektbeskrivelse, ledelsen har lavet. Nogle 
af tingene, Elevrådet ønsker sig, de kan ikke være i det område, men skolen vurderer, om det kan 
etableres andre steder.   

 
d. Breve fra 5. klasse til Elevrådet 

I 5. klasse har de øvet sig på at skrive argumenterende tekster. De har sendt nogle af deres tekster 
til Elevrådet. I teksterne kommer de forslag til, hvad de godt kunne tænke sig, der skete på skolen.  
Der er kommet et ønske om at lave en Elevfest i skoletiden. Gitte har taget deres ønske med til 
personalemødet. Lige nu vurderer de voksne, om Elevfesten kan være en del af Trivselsugen, der 
er placeret i uge 6.  
Der er også et forslag om en fagdag om film. Det ønske har Gitte også taget med til personalet. 
Det sidste ønske var, at de store børn kan prøve at komme i fitness en dag i idræt. Da en af 
forældrene i skolebestyrelsen er del af Multifitness, så drøftede vi dette ønske på 
bestyrelsesmødet. Det kan godt lade sig gøre. Det kræver blot, at en instruktør fra Multifitness kan 
være til stede. Det kan muligvis ske til fagdagen i juni, hvor temaet er idræt.  

 

3. Gennemgang og drøftelse af bestyrelsens årshjul/Helene/15 min  

a. Udkast til årshjul er udsendt med dagsorden 
b. Vi drøfter det, og vurderer om det kan godkendes  

Årshjulet blev godkendt. 
 
4. Tilsyn med skolens økonomi/Nya/ 20 min  

a. Nya introducerer bestyrelsen til, hvordan ressourcetildelingen er sammensat på 
skolerne i Vejle. 

Nya gennemgik, hvordan de økonomiske tildelingsmodeller er bygget op. Skolen tildeles hvert år 
økonomiske midler, og derudfra skal skolen selv afholde alle udgifter til skole og SFO (løn, drift, 
undervisningsmidler, elevaktiviteter, betaling for specialtilbud m.m.). Budgettet kan variere fra år 
til år, da en stor del af midlerne tildeles pr elev. Både takster og antal elever varierer.  
Hvert år i februar modtager skolen en ressourcemodel, der viser årets økonomiske takster. 
Ledelsen taster det estimerede elevtal for det kommende skoleår ind i modellen. Skolens 
økonomiske tildeling beregnes herud fra. Når vi kommer til september, reguleres den økonomiske 
tildeling ud fra, hvad vores faktiske elevtal er. Et skoleårs økonomi består af 5/12 fra ét 
regnskabsår og 7/12 fra ét andet regnskabsår – og hvert regnskabsår har sin ressourcemodel. 
  

b. Herefter gennemgår Nya det nuværende budget. 
Når vi fremskriver skolens budget, kan vi se, at der vil være et større overskud, når vi når 
årsafslutningen. Skolen må overføre 4 % af det samlede budget til næste skoleår, og det ønsker vi 
at gøre. Det er ca. 500.000 kr. Overskuddet er dog så stort, at det også vil være muligt at 
indkøbe/renovere nogle af de ting, som vi igennem længere tid gerne har ville forbedre. Skolen vil 
igangsætte en renovering af Skolehaven og området omkring Det gule hus. Der afsættes knapt 
400.000 kr. til det. Der vil udover dette projekt, stadig være penge til indkøb af andre ting, der er 
brug for på skolen.   
Ledelsen vil i løbet af efteråret være i løbende dialog med medarbejderne om, hvad  
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der er behov for at investere i. Elevrådet bliver også inddraget i dette.  
 

5. Bestyrelsen drøfter ønsker til fokusområder for denne valgperiode/Helene/45 min 

a. En kort præsentation af, hvad der har været arbejdet med at fokusområder tidligere 
- Synliggørelse af Skolebestyrelsen 
- Den gode overgang til Vejle Midtbyskole 
- Trafik 
- Den gode  
- historie om skolen 
- Udbredelse kendskabet til Forældrerådets opgave og komme med inspiration til nye 

forældre.  
  

b. Ideer til hvad vi skal arbejde med 
1.  
Synliggørelse af bestyrelsens arbejde. Hvordan kan vi bedre få formidlet, hvad bestyrelsen  
arbejder med? Hvordan kan vi få inddraget de øvrige forældre mere, så de giver bestyrelsen input 
til, hvad de ønsker, at bestyrelsen skal arbejde med? Hvordan kan vi fx bedre få forklaret  
forældrene, hvad der sker på Skoleovertagelsesdagen, og hvordan de lokale idrætsforeninger fx  
kan bruge dagen til at få udbredt kendskabet til deres forening?  
 
2.   
Hvordan kan bestyrelsen understøtte den gode trivsel på skolen? Bestyrelsen er opmærksom på,  
at det kræver meget arbejde at fastholde de gode resultater, Højen Skole har på nuværende  
tidspunkt. Hvordan kan bestyrelsen understøtte dette? Hvordan kan bestyrelsen sørge for, at  
skolen bliver ved med at få formidlet historierne om skolen til lokalsamfundet? Hvad kan  
bestyrelsen gøre for at bevare relationen mellem skolen og lokalsamfundet? Er der steder, der skal  
styrkes? Hvordan kan vi fx sikre, at alle børn på skolen ved, at de kan gå til ting i deres fritid, og  
man kan få en friplads, hvis man har brug for det?  
 
3.  
Skolens Ordensregler og Værdiregelsæt skal revideres. På nuværende tidspunkt er det to  
forskellige dokumenter. Ordensreglerne er skrevet til børnene. Værdiregelsættet er skrevet til  
forældrene og personalet. Hænger de to dokumenter sammen?  Hvordan formidles de bedst til  
forældrene? Skal de fx sendes til alle forældre ved skoleårets start, så alle mindes om det?  
Det er aftalt, at medarbejderne starter med at lave et udkast til revideringen af Ordensreglerne i  
oktober, og skolebestyrelsen derefter fortsætter denne proces.  
 

c. Prioritering af ønsker  
Vi starter med punkt 3. De øvrige punkter sættes ind i årshjulet. 

 
 

6. Revidering af princip for Åben skole/Helene/15 min 
a. Princippet er udsendt med dagsorden 
b. Vi gennemgår princippet og drøfter, om der er brug for en revidering af princippet.  

Vi reviderede princippet.  
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Vi drøftede, at der er behov for at formidle principperne bedre til de øvrige forældre. Når vi  
fremadrettet skal arbejde med Skolebestyrelses synlighed, vil vi også drøfte, hvordan vi formidler  
arbejdet med dette og andre principper.   
 

 

7. Revidering af skolens Trafikpolitik/Helene/10 min  
a. Trafikpolitikken er udsendt med dagsorden 
b. Der er kommet nye retningslinjer for, hvilke årgange vi skal undervise i færdselslære, 

og derfor er der behov for at opdatere Trafikpolitikken.  
Trafikpolitikken blev godkendt.  

 
8. Orientering om det videre arbejde med ’Kvalitet i forældresamarbejdet’ /Nya/5 min 

a. Nya orienterer om processen med det kommunale fokus på at sikre kvalitet i 
forældresamarbejde på skolerne i Vejle Kommune.  

På mødet d. 26/11 gennemgår Nya et undervisningsmateriale fra Vejle Kommune. Herefter skal 
bestyrelsen komme med input til Uddannelse og læring i forhold til, hvad vi synes, der 
kendetegner et godt forældresamarbejde. I foråret skal vi arbejde med et nyt materiale.  
 
9. Forældrehenvendelser/Helene/5 min 
Der er nogle forældre, der ønsker en udmelding omkring, hvordan de skal gøre i forhold til 
indtjekning i SFO’en, da de er usikre på dette. Helle sørger for, at der sendes en besked ud til 
forældrene til de børn, der går i SFO.   
 

 
10. Eventuelt/Helene/5 min 
Der var ingen punkter under eventuelt.  
 
 

Gitte og Hanne deltager ikke i det næste punkt 
 
11. Planlægning af Medarbejdernes dag d. 5. oktober/15 min  

a. Ønsker bestyrelsen at markere dagen? I givet fald, skal det planlægges  


